

**Алексеев И.А.,
Арутюнян Р.А.**

**Особенности конституционно-правового статуса общественных палат субъектов Российской Федерации,
находящихся в пределах Северо-Кавказского федерального округа, как институтов общественного
контроля за деятельностью законодательных органов государственной власти**

В статье рассматриваются разнообразные модели формирования общественных палат субъектов и их отличия от модели формирования Общественной палаты России с учетом национальных, географических, социально-культурных условий, развитости институтов гражданского общества.

Ключевые слова: конституционно-правовой статус, общественная палата, законодательный орган, государственная власть, модель, субъект, социально-культурное условие, гражданское общество.

**Alekseyev I.A.,
Arutyunyan R.A.**

**The peculiarities of the constitutional and legal status of the public houses
in the regions of the Russian Federation North Caucasus region as institutes
of public control over the activity of power legislative bodies**

The article considers various models of public house formation in the regions of our country and their differences from the model of Russia's Public House, taking into consideration the national, geographic, social and cultural conditions, the development of civil society institutions.

Key words: constitutional and legal status, public house, legislative body, power, model, subject, social and cultural condition, civil society.